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Farvel til egils deli

Kriser på stribe og en mul-
tinational konkurrent som 
nabo har gjort det umuligt 
for Julie Stokholm at holde 
Egils Deli oven vande. Butik-
ken lukker i september.

Verdensklassekaffe

Lokal brygge-barista tog 
guldet til DM i kaffe og blev 
blandt verdens 30 bedste kaf-
fesmagere ved VM i Athen

Brobygning

Meningerne var meget delte, 
da beboere fra begge sider 
af havnen mødtes med 
politikere for at snakke om 
ny cykel- og gangbro mellem 
Islands Brygge og Enghave 
Brygge.

24. august 2023 
31. ÅRgaNg  NR. 10

• Du får en fast behandler, som kender dig 
• Vi byder altid velkommen med et smil
• Moderne klinik med afslappende atmosfære
• Centralt på Bryggen - tæt på metro og bus

Kigkurren 8G, 1. sal, Kbh S  
 islandsbrygge@tandlaegen.dk  
tandlaegen.dk/islandsbrygge

tandlægen.dk Islands Brygge - personlig service og nærvær 

70 400 597 

Ring 36 30 15 55
foR en gRatis 

salgsvuRdeRing

Nordatlantisk  
strikkefestival  
i hjertet af  
København

Pakhusstrik 2023
nordatlantens.dk/pakhusstrik

8.— 10. september

Bryggens eneste børnetøjsforretning lukker
Løkke Christensen annoncerede allerede sidste år, at tiden var ved at rinde ud for dinBabuska. Nu lukker hun 
butikken med et brag af en nedlukningsfest                      side 4 

Nybolig Islands Brygge
Vestmannagade 1 · 2300 København S
Tlf. 3259 7749 · 2302@nybolig.dk
* Ifølge Boligsiden.dk d. 23-11-2020. Ejerlejligheder solgt i 2300 København S de seneste 12 måneder uden projektsalg

NYBOLIG ER NR. 1
FLEST SALG
KORTESTE SALGSTID
- Blandt alle ejendomsmæglere 
beliggende på Islands Brygge*

Skal vi også sælge din bolig?

www.bryggebladet.dk 

find os på:
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Bryggebarista blandt verdens bedste kaffesmagere

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
Foto: ROAST Coffee
redaktion@bryggebladet.dk

- Det er ‘no bullshit’. Der 
er ikke noget ‘show off’, og 
det har intet med held at 
gøre. Enten smager du rig-
tigt, eller også smager du 
forkert, fortæller Andreas 
Astrup om kaffesmagning 
på konkurrenceniveau. 

Han er stifter og inde-
haver af ROAST Coffee i 
Vestmannagade. Og så har 
han én af verdens bedste 
kaffesmagere på sit hold. I 
foråret vandt hans barista 
David Savovski (31), der 
oprindeligt stammer fra 
Nordmakedonien, nemlig 
en overbevisende sejr i ka-
tegorien ‘cup taster’ ved de 
danske kaffemesterskaber, 
og i juni blev han nummer 
30 ved verdensmesterska-
berne i Athen. 

- Selvom han røg ud i den 
indledende runde, kan man 
roligt kalde ham én af ver-
dens bedste kaffesmagere, 
fastslår Andreas Astrup 
med stolthed i stemmen. 

David Savovski, der har 
arbejdet på fuld tid hos 
ROAST Coffee i lidt over 
et år, er på sommerferie for 
tiden. Men i Vestmannaga-
de har hans kaffe-kolleger 
endnu ikke fået hænderne 
ned efter VM.

- Vi er meget stolte af 
ham, siger Andreas Astrup.

Kampsmagning
Kategorien ‘cup taster’ er 
præcis, hvad det lyder som: 
Kaffesmagning som kon-
kurrencesport. Deltagerne 

bliver hver præsenteret for 
otte sæt à tre kopper kaffe; 
altså 24 kopper i alt. To af 
kopperne i et sæt indehol-
der den samme kaffe og 
den tredje kop en anden 
kaffe. Det er så op til del-
tagerne at smage sig frem 
til hvilken af de tre kopper, 
der skiller sig ud. Den del-
tager, der smager og gæt-
ter flest kopper rigtigt på 
kortest tid, vinder. 

- Det kan være bittesmå 
nuancer, der gør forskel-
len. Kopperne kan smage 
næsten helt ens, så det kan 
være ret svært at smage 
forskel, fortæller Andreas 
Astrup og tilføjer:

- David er lynhurtig! Ved 
de danske mesterskaber 
var han den allerhurtigste 
og faktisk også den, som 
smagte flest rigtigt. Han 
vandt stort!

Kaffe-VM til danmark
‘Cup taster’ er bare én af 
mange kategorier, som 
der dystes i ved kaffekon-
kurrencer. Alene ved de 
danske mesterskaber kan 
man også stille op i kate-
gorierne ‘Barista’, hvor der 
brygges på en espressoma-
skine, samt ‘brewers cup’, 
hvor der dystes om at lave 
den bedste håndbryggede 
filterkaffe. Internationalt 
findes der endnu flere ka-
tegorier som eksempelvis 
‘latte art’, kafferistning og 
‘good spirit’, som handler 
om kaffebaserede drinks. 
David Savovski var kun én 
kop fra at gå videre ved det-
te års VM og har bestemt 
ikke fået mindre blod på 
tanden. Han regner med at 

stille op igen til næste år, 
hvor dele af verdensme-
sterskabet faktisk bliver 
afholdt lige rundt om hjør-
net i Bella Center i forbin-
delse med en stor kaffefe-
stival. 

Indtil da bliver smagslø-
gene og duftesansen træ-
net intensivt i kælderen i 
Vestmannagade, hvor flere 
af baristaerne går i træ-

ningslejr frem mod kon-
kurrencesæsonen.

- Vi bruger ‘Cup-tasters’ 
meget til træning. Et halvt 
år før DM mødes vi en 
gang om ugen og træner i 
at blive gode til at smage. 
Man starter med at øve 
sig i at smage på forskel-
lige kaffer og identificere 
eksempelvis de bitre el-
ler de syrlige smage. Vi 

laver også duft-tests, så 
man kan blive bedre til at 
skelne mellem eksempel-
vis forskellige frugter, for-
klarer Andreas Astrup og 
tilføjer:

- Det handler om smag. 

zVed VM i Athen smagte 
David Savovski sig igennem 

alle otte sæt kaffe på bare tre 
og et halvt minut og gættede 

rigtigt ved fem sæt.

Bryggen's Pizzaria · Leifsgade 9 · 32 54 53 33
Man. til fre.: 11.00 - 22.00 · Alle andre dage 12.00 – 22.00
(Midl. udbringning 11 - 21 ved bestilling over 100 kroner)

Få din yndlingsret
leveret til døren

eller som takeaway

Levering 45 til 55 minutter
Afhentning 10 til 20 minutter

Verdens tredivte-bedste smagsløg, når det kommer til kaffe, sidder på David Savovski. Til daglig står han bag 
disken hos ROAST Coffee i Vestmannagade, men i juni repræsenterede han Bryggen og resten af Danmark ved 
verdensmesterskaberne i Athen 
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PARKERING
Kommandantens 

Gaard i
Klaksvigsgade

Dagsparkering (hverdage 6.00-18.00) Kr. 809,21/md.
Døgnparkering (alle dage 0-24) Kr. 1.456,55 /md.
  

Depositum for adgangskort: kr. 625,- 
Indskud: 3 mdr.s forudbetalt leje, der henstår til opsigelse. 

De opgivne priser er inkl. moms og gælder fra 1.1.2023

Henvendelse: Aps Freden-Invest, c/o Ret&Råd 
Ejendomsadministration, Carlsbergvej 32, 3400 Hillerød 

tlf. 4820 7434, adm@ret-raad.dk

Rekordrolig sommer i havnebadet

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

Det halvsløje sommervejr 
har gjort sommeren mere 
stille end normalt i havne-
badet. I hvert fald målt på 
antallet af gange, livred-
derne har måttet udføre 
såkaldte ‘aktioner’. En liv-
redder-aktion kan være alt 
fra at redde en druknende 
person op fra vandet til at 
informere badegæster om 
de fem baderåd.

I år har livredderne ud-
ført i alt 1.761 aktioner, 
hvoraf langt størstedelen 
har været i den milde ende. 
Det viser tal fra TrygFon-
den Kystlivredning over 
antallet af aktioner fra uge 
25 til 32. 

ingen livredning
I perioden har det 28 gan-
ge været nødvendigt at yde 
førstehjælp, hvilket typisk 
handler om ting som bi-

stik, møder med brand-
mænd, forstuvninger, de-
hydrering eller snitsår fra 
eksempelvis metalstiger-
ne på bassinkanten. 107 
gange har der været tale 
om såkaldt ‘forebyggende 
indsatser’, hvor livredder-
ne for eksempel har haft 
fat i børn, der badede uden 
opsyn fra en voksen. Alle 
de resterende aktioner var 
‘oplysende’, hvilket groft 
sagt betyder, at livredder-
ne har taget en snak med 
badegæsterne om, hvor-
dan man færdes og bader 
sikkert. 

Ikke én eneste gang har 
det været nødvendigt at 
udføre decideret livred-
ning, hvor badende har 
været i livsfare. Det sker 
i det hele taget sjældent 
i havnebadet på Islands 
Brygge. Faktisk skal man 
tilbage til 2020 og 2018 for 
at finde eksempler på det-
te. Her blev der begge år i 
samme periode udført én 
livreddende aktion. 

stille som corona

Årets kun 1.761 aktioner 
er et usædvanligt lavt tal 
for havnebadet på Islands 
Brygge, hvor der i 2022 og 
2021 blev udført henholds-
vis 3.088 og 2.602 aktioner. 
Faktisk skal man helt tilba-
ge til corona-året 2020 for 
at finde et tilsvarende lavt 
antal livredder-aktioner. 
Dét år var det samlede tal 

på 1.396 i samme periode.
 Det hører dog med til hi-
storien, at de tre havneba-
de ved Islands Brygge,  Fi-
sketorvet og Sluseholmen 
ifølge By og Havn opleve-
de et fald i besøgstallet på 
34 procent i 2020 sammen-
lignet med foregående år, 
hvilket givetvis også har 
trukket antallet af livred-
der-aktioner nedad. 

Sommersæsonen har været usædvanligt tilbagelænet for livredderne i 
havnebadet på Islands Brygge, hvor der har været udført markant færre 
livredder-aktioner, end der plejer

FCK åbner fodboldhus på Bryggen

Islands Brygge 25 · 32 54 07 05 
bryggen@toftvin.dk 

Påskeæg eller...
Skal du holde fest eller reception, så kan vi levere 
drikkevarerne til dit arrangement.
Vi rådgiver gerne om hvad du kan servere, og i hvilke 
mængder.
Vi tager gerne uåbnede flasker retur.
Vores egen chauffør leverer varerne til jer, og vi tager 
gerne uåbnede flasker retur, så du kun skal betale 
efter forbrug.
Vi har udlejning af egne fadølsanlæg, med kapacitet 
fra 35-150 L/time pr. anlæg.
Kontakt os for et uforpligtende tilbud.

FEST ?

Islands Brygge 25, 2300 København S
tlf: 32 54 07 05, e-mail: bryggen@toftvin.dk

2 fl. Ch. Cayx Rosé 198,- (Spar 40,-)

Vi har åbent som normalt, og leverer gerne vin
eller Påskeæg ud, gratis på Islands Brygge.
Flot syre, stringent og mineralsk. Lige som det 

skal forventes fra topproducenten Drouhin.

1 flaske klassisk Chablis 169,- (spar 40,-)

Jagten på den næste Andreas Cornelius sættes ind, når storklubben, FCK, 
åbner Børnefodboldens Hus på Hekla Park. Klubfarverne blev blandet ved 
indvielsen i mandags den 21. august.

FCK og Boldklubben Hekla 
har i en årrække samarbej-
det om talentudvikling af 
københavnske fodboldspil-
ler, og med åbningen af 
Børnefoldboldens Hus ta-
ges der yderligere et skridt 
i jagten på den næste lokale 
fodboldhelt. 

- For det første så glæder 
vi os helt vildt til at komme 
i gang sammen med Hekla, 
som vi har et stærkt samar-
bejde med. Formålet med 
Børnefodboldens Hus, som 
vi skaber sammen med 
Hekla er, at vi vil forsøge 
at skabe et sted hvor alle 
klubber på Amager kan 
søge inspiration til deres 
børnefodboldmiljøer.  Vi vil 
skabe et rum for vidensde-
ling og sparring, og Børne-
fodboldens Hus skal være 
et sted, hvor børnefodbol-
den altid ruller og fagper-
soner kan få den nyeste vi-
den om børnefodbold, siger 

Anders Lange, der er chef 
for børnefodbold i F.C. Kø-
benhavn.

Bryggen er de første
I Børnefodboldens Hus vil 
der løbende blive afholdt 
kurser, inspirationsdage 
og andre events, der skal 
understøtte børnefodbol-
den på Amager. 

- Der er allerede gang 
i rigtig meget god bør-
nefodbold på Amager og 
den udvikling ønsker vi at 
understøtte. Det er et led 
i vores strategi i FCK, at 
København skal være føre-
nde internationalt i forhold 
til børnefodbold. Både for 
dem, der ønsker at spille 
rigtigt meget fodbold og 
dem, der spiller lidt min-
dre. Nu starter vi Børne-
fodboldens Hus op på Ama-
ger som det første sted, 
men målet er at udbrede 

konceptet til flere steder i 
Hovedstadsområdet, så vi 
kan bidrage endnu mere 

til de lokale miljøer,” siger 
Anders Lange.           

presse   

indsatseR i haVneBadet

n Mellem 19. juni og 13. august har der været sammenlagt 
1.761 livredderindsatser i havnebadet. 

n Langt størstedelen af dem, nemlig 1.626, var ‘oplysende’ 
indsatser, hvor livredderne talte med badegæster om 
eksempelvis de fem baderåd, eller hvad man bør være 
særligt opmærksom på i havnebadet.

n I 107 tilfælde har livredderne haft fat i gæster, der har 
udvist usikker opførsel. Eksempelvis børn, der svømmer 
uden opsyn fra en voksen.

n Kun 28 gange har livredderne ydet førstehjælp, hvilket of-
test har været gæster, der har skåret sig på metalstigerne 
eller fået træsplinter i fødderne.

n Ligesom sidste år har der ikke været episoder, hvor ba-
dende skulle reddes op af vandet.

Kilde: TrygFondens Kystlivredning

sommeren er forløbet stille og roligt i livreddertårnet ved havnebadet.

www.bryggebladet.dk 

find os på:

Amager Rammemand

Åbent: man-fre 08-17-00 • lør 10.00-14.00
Oliebladsgade 5 • 2300 S • 32 59 00 88

Professionel indramning
på eget værksted

35-års jubilæum
Få 20%  rabat på alle  

indramninger, hvis du  
medbringer billede af  
denne annonce til butikken 
frem til 31. maj 2022

Amagers rammemand

IN-RAMMER

Opspændte malerlærred
DAnsk kvAlitet 
16 x 43 mm blindramme i 
lamineret fyrretræ. lærred 
grundet til Olie / acryl

fra kr. 48,00
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Løkke lukker dinBabuska 

Tekst: Redaktionen
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebadet.dk

Det medførte en regulær 
lovestorm, da Løkke Chri-
stensen i foråret 2022 med-
delte, at hun efter 17 gode 
år havde besluttet at sætte 
sin børnetøjsbutik dinBa-
buska til salg. De mange 
reaktioner både online, 
på gaden og fra kunder 
i butikken, efterlod ikke 
skyggen af tvivl om, hvor 
stort et aftryk Løkke Chri-
stensen har sat på Islands 
Brygge, hvor hun har 
drevet virksomhed siden 
2005; først i Egilsgade og 
siden i Gunløgsgade.

Det sidste år har hun for-
søgt at finde en køber til 
butikken. Desværre uden 
held. Derfor lukker butik-
ken i slutningen af måne-
den. Men ikke før der er 
blevet sagt farvel med et 
drøn af en afskedsfest.

- Det lykkedes ikke at 
finde en køber. Der har 
været flere interesserede, 
men desværre har det ikke 
mundet ud i en overtagel-
se. De ting, der er sket ude 
i verden, har ikke gjort det 
nemt. Så ophørsudsalget 
er i gang, og butikkens sid-
ste åbningsdag er den 25. 
august, fortæller hun og 
fortsætter:

- Jeg åbnede butikken 
i Egilsgade i 2005 med et 
brag, og nu lukker jeg med 
et brag! Jeg håber, at gam-
le kunder, selvom børnene 
for længst er vokset ud af 
butikken, nuværende kun-
der, venner, butikspiger, 
de fantastiske forretnings-
drivende og samarbejds-
partnere på Bryggen, ja 
alle, der har lyst, kommer 
forbi til nedlukningsfest 
fredag d. 25, august fra 
klokken 15.30. Min af-
skedsgave til børnene er, 
at Lonnie ansigtsmaler 
kommer og maler børnene 
mellem 15.30 og 17.30. 

Planen er pause

I 18 år har Løkke Chri-
stensen stort set været 
synonym med dinBabus-
ka, hvor hun har tilbragt 
størstedelen af sine vågne 
timer, og som også har væ-
ret bagtæppe for meget af 
hendes to døtres opvækst. 
Derfor er det også næsten 
en selvstændig pointe for 
hende ikke at kaste sig ud 
i et nyt projekt i samme 
øjeblik, hun har lukket 
butiksdøren efter sig for 
sidste gang. 

- Planen er, at der ikke er 
nogen plan. Jeg skal holde 

mig en pause. Selv om jeg 
er meget andet end butik-
sejer på Bryggen, så har 
det også været en meget 
stor del af mit liv at drive 
butikken. Jeg har været så 
glad og taknemmelig for 
alle de mange søde kun-
der, børn og voksne, der 
har handlet hos mig i alle 
18 år. Alle de gode sam-
taler, hvor livet er blevet 
vendt over disken. Kun-
dernes glæde ved at blive 
vejledt i gavekøb og - min 
kæphest - de rigtige sko til 
børnene, fortæller hun og 

tilføjer:
- Det hele skal lige lande 

i mig, og jeg gemmer det 
hele i hjertet. Jeg ved, 
hvad der gør mig glad, og 
meget af det var i butik-
ken. Men jeg trænger til 
noget, der er mere frit, 
og til ikke at være bundet 
af en butik, der har åbent 
seks dage om ugen.

Løkke Christensen er 
afklaret med sin beslut-
ning og stolt af, hvad hun 
har udrettet i løbet af de 
næsten to årtier, hun har 
drevet butikken.

- Jeg synes, at det er trist 
for Bryggen, at der efter 
18 år ikke længere er en 
børnebutik. Men jeg vil 
sige af hjertet tak for op-
bakningen til mig og bu-
tikken. Og for alle de søde 
tilkendegivelser om, hvor 
savnet butikken bliver. Jeg 
føler, jeg har gjort en for-
skel, og det er jeg meget 
stolt af. 

dinBabuska har sidste 
åbningsdag den 25. august, 

hvor der også er nedluk-
ningsfest fra klokken 15:30. 

y

Efter 18 år i først Egilsgade og siden Gunløgsgade lukker Løkke Christensen sin børnetøjsbutik 
dinBabuska. En svær beslutning, der har været længe undervejs. Men Løkke glæder sig til mere 
frihed efter så mange år med en butik, der holder åbent seks dage om ugen.

Løkke Christensen åbnede børnebutikken dinBabuska i Egilsgade i 2005, men rykkede siden 
til Gunløgsgade. Efter 18 år lukker hun nu butikken.

efter sommerferien
BRYGGEBLADET UDKOMMER FØLGENDE TORSDAGE
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I slutningen af juli besøgte 
jeg Ukraine både Lviv, Kyiv, 
Kharkiv og fronten øst for 
Kharkiv. Ukraine er i krig, 
men jeg kunne se livet går 
videre på trods af og man 
genbygger allerede.
 
Putin frygter folks ønske om 
frihed mere end NATO.
 
Putin forsøger at udviske 
Ukraine som selvstændigt 
land, og har undergravet lan-
dets demokrati gennem mis-
information, valgsvindel og 
korruption på højeste niveau 
siden den Orange revolution 
i 2004.

EU har allerede bred op-
bakning i den ukrainske be-
folkning, og den er på ingen 
måde mindsket siden den 
russiske invasion. Det ønske 
skal vi støtte.
 

Ukraine har brug for en 
veludstyret hær, et robust 
demokrati og en stærk øko-
nomi.
 
Ved halvhjertet støtte og 
uklare mål har EU svigtet 
Ukraine. Vi skal stille kon-
krete krav, der følges op 
med eksperthjælp og kon-
trol. Vi skal kræve et opgør 
- nationalt og lokalt - med 
oligarkers jerngreb på øko-
nomi og demokrati. Økono-
mien skal hjælpes gennem at 
åbne EU markedet for ukra-
inske varer.
 
Ukraine skal ikke kæmpe 
alene eller forgæves for sin 
frihed.
 
EU skal støtte Ukraine med 
hvad det kræver - og ligeså 
længe det er nødvendigt - for 
ukrainsk sejr.

Karen Melchior

       EU skAL støttE UkrAinE mEd hvAd 
dEt krævEr - for UkrAinsk sEjr
»

«
Karen Melchior
MedleM af europa-parlaMentet
renew europe
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to sider af samme bro

Tekst og foto: Redaktionen
redaktion@bryggebadet.dk

Argumenterne for og imod 
den kommende nye cy-
kel- og gangbro mellem 
Islands Brygge og Eng-
have Brygge var stort set 
de samme fra begge sider 
af havneløbet. Uanset hvil-
ken linjeføring politikerne 
i Teknik- og Miljøudvalget 
vælger at arbejde videre 
med, vil de tusindvis af nye 
tohjulede trafikanter, der 
krydser broen, fortsætte 
videre på små veje, der slet 
ikke er gearet til det store 
pres. Der ligger også dag-
institutioner på begge si-
der, hvor forældre frygter, 
at skulle forcere en stærkt 
trafikeret cykelsti, når de 
afleverer deres børn.

Det var nogle af de be-
kymringer, der blev frem-
ført, da tre politikere fra 
Teknik- og Miljøudvalget 
anført af Teknik- og Mil-
jøborgmester Line Barfod 
mødte en stor gruppe be-
boere fra begge Brygger 
for at lytte til deres tanker 
om broen.

Broen mellem Enghave 
Brygge og Islands Brygge 
har været i pipeline lige så 
længe som arbejdet med 
at udvikle de to områder. 
Den er skrevet ind som en 
‘mulighed’ i lokalplanerne 
for begge områder. Kon-
kret har en broforbindelse 
mellem øen Lyngholm på 
Enghave Brygge-siden 
og ’den centrale plads’, 
der i dag hedder Sirius 
Plads, på Islands Brygge 
fremgået af kort og visua-
liseringer af områderne i 
lokalplanen, ligesom den 
også fremgår af visualise-
ringerne i salgsmaterialet 
til boliger i eksempelvis de 
to Sirius-tårne.

Mister legeplads
Selvom denne linjeføring 
altså umuligt har kunnet 
komme som en overra-
skelse for nogen, giver den 
videre projektering imid-
lertid anledning til pande-
rynker hos mange. Særligt 
størrelsen på broen væk-
ker bekymring. For selv-
om Sirius Plads strengt 
taget er forberedt til, at 
den nye bro kan lande dér, 
så er den sti, der skærer 
gennem pladsen i dag, helt 
utilstrækkelig i forhold til 
den otte meter brede cy-
kel- og gangbro, den skal 
forbindes til. 
Derfor vil det være nød-
vendigt at bygge pladsen 
om og blandt andet ind-

skrænke den offentlige le-
geplads, der er på pladsen, 
for at udvide cykelstien. 
Beboerne i og omkring 
de to Sirius-tårne er altså 
bekymrede for udsigten 
til, at tusindvis af cyklister 
hver dag skal køre tæt for-
bi en populær legeplads. 
Eller måske helt at miste 
legepladsen.

Kanalopfyld
På den modsatte side af 
havnen er trængslen end-
nu større. Her har man 
nemlig slet ikke lavet 
nogen forberedelser til 
broen, da man udviklede 
området. Derfor er den 
eksisterende vejbane, for-
tov og kajkant alt for smal 
til, at det overhovedet kan 
lade sig gøre at koble en ny 
bro på. For at få enderne til 
at mødes bliver man derfor 
nødt til at udvide kajkan-
ten med 3,85 meter. Og det 
kræver at man fylder en 

del af kanalen op og ind-
snævrer den med 4-5 me-
ter og nedlægger op til ti 
bådpladser, ligesom også 
to mindre broer vil skulle 
tilpasses. 

Denne linjeføring vil også 
føre cykeltrafikken fra bro-
en forbi daginstitutionen 
Lyngholmen, hvilket flere 
børneforældre fra området 
udtrykte stor ængstelse 
for ved borgermødet.

alternativet
Hvor denne oprindelige 
linjeføring har været vel-
kendt i årevis er en ny, 
alternativ linjeføring imid-
lertid kommet på bordet. 
Den fører cykeltrafikken 
fra en endnu ubebygget ø 
på Sjællandssiden til Ama-
ger, hvor den lander lige 
imellem Haveforeningen 
Nokken og daginstitutio-
nen Nokken. 
Denne løsning er meget 

populær blandt beboerne 
på Enghave Brygge af den 
simple årsag, at broen ikke 
generer nogen på den ube-
byggede og ubeboede ø. 
For denne løsning taler 
dog også, at cykelbroen 
lander tættere på den kom-
mende metrostation på 
Enghave Brygge. Samt at 
man kan foregribe mange 
af de logistiske udfordrin-
ger ved den oprindelige 
løsning, fordi øen endnu 
ikke er udbygget.

Anderledes ser det ud 
fra Islands Brygge-siden, 
hvor denne linjeføring 
for det første lander i en 
privatejet kolonihave på 
Nokken, som vil blive eks-
proprieret og revet ned, 
hvis man vælger denne 
model. Dertil kommer, at 
broen vil skulle tilsluttes 
Rundholtsvej, som i for-
vejen er en smal vej uden 
cykelstier. 

Sidst, men ikke mindst, vil 
cykeltrafikken fra broen 
også ved denne løsning 
køre forbi en daginstitu-
tion, nemlig daginstitutio-
nen Nokken. Uanset hvil-
ken af de to linjeføringer, 
det ender med, vil en dag-
institution altså blive nabo 
til en stærkt trafikeret cy-
kelsti. 

tillid til lokalplaner
Udover de konkrete kri-
tikpunkter af den alterna-
tive linjeføring på Bryggen 
blev der på borgermødet 
på kajkanten også udtrykt 
en stærk bekymring for, 
hvorvidt byens borgere 
kan stole på hensigterne i 
lokalplaner, hvis de efter-
følgende kan ændres bety-
deligt.

- Da vi købte vores bo-
lig, forholdt vi os til lokal-
planen. Det har de fleste 
her gjort. Og lokalplanen 
- både den fra 2006 og 2016 

- har alle dage haft broen 
dernede (red. på Sirius 
Plads), sagde en kvinde 
adresseret til de tre politi-
kere fra Teknik- og Miljø-
udvalget og fortsatte:

- Hvis man vælger ikke 
at følge det, hvilket signal 
sender man så til bygher-
rer? Man indikerer, at man 
lukker øjnene for lokalpla-
ner, og danner en præce-
dens for fremtidige bygge-
rier. Jeg synes ikke, at det 
er OK, at fordi en bygherre 
har valgt ikke at informere 
sine købere (red. på Eng-
have Brygge) om, at der er 
en bro på vej, så skal alle, 
der har købt bolig på Is-
lands Brygge de sidste 12, 
år rammes af

Teknik- og Miljøudvalget 
drøftede placeringen af 
den nye bro mandag aften 
efter Bryggebladets dead-
line

Alle vil have en cykel- og gangbro mellem Islands Brygge og Enghave Brygge, men ingen vil 
have den dér, hvor de selv bor. Det var indtrykket efter et improviseret borgermøde mellem 
beboere fra begge sider af havneløbet og tre medlemmer af Teknik- og Miljøudvalget anført 
af borgmester Line Barfod (EL). Bekymringer om vejbredder, cykel-trafikkaos og nærheden til 
daginstitutioner gik igen på begge sider af vandet og for begge de foreslåede linjeføringer. Alle 
kunne dog blive enige om, at tiltroen til, at lokalplanen bliver overholdt, er lille

    teknik- og Miljøudvalget mødte en stor gruppe borgere fra både Islands Brygge og Enghave Brygge for at lytte til deres 
tanker og bekymringer om den kommende nye cykel- og gangbro over havnen.  

skal ny cykelbro ramme ned i tæt boligkvarter?  
Debat af: Gitte Mathiesen, 
Islands Brygge 92
 

Jeg elsker Bryggebroen, 
som bringer mig hurtigt 
frem til S-tog og Vesterbro. 
Men det er altid med "livet 
som indsats", at jeg undgår 
at blive kørt ned af en cykel, 
når jeg skal over på gåben. 
 

Jeg ser også frem til, at vi 
her på Bryggen Syd får en 
bro til Engholmene og den 
nye metrolinje, der åbner 
næste år. 

Men jeg er godt nok dybt 
overrasket over, at kom-
munens Teknik- og Miljø-
forvaltning mener, at den 
bedste placering er mel-

lem den nye Sirius Plads og 
Lyngholmen. Det er jo slet 
ikke tæt ved den nye metro-
station. 

Til gengæld rammer en 
bro her ned i tæt bebyggede 
boligkvarterer på begge 
sider af vandet. De bliver 
totalt ødelagte, når 25.000 
cykler dagligt (ja, så mange 
anslår forvaltningen) racer 
over broen og spreder sig 
ud mellem boligejendom-
mene for at komme til deres 
bestemmelsessteder i den 
ene eller anden retning.

Her på Bryggen rammer 
broen faktisk lige ned i den 
eneste offentlige legeplads 
på hele Islands Brygge Syd. 
Legepladsen er rigtig vel-
besøgt af kvarterets mange 

børnefamilier. Og når de 
sidste tre højhuse rundt om 
pladsen snart er bygget, er 
der stærkt brug for dette re-
kreative byrum. 

Men med 25.000 cykler, 
Volt-bude på knallert og 
hurtigt-kørende elcykler 
overalt på pladsen, vil den 
naturligvis være helt ueg-
net til leg og ophold.

Cykelbroer er et gode. 
Men de skal naturligvis 
IKKE ødelægge hyggelige 
boligkvarterer og velfun-
gerende byrum. Dér går 
grænsen.

Jeg håber, politikerne er en 
hel del klogere end forvalt-
ningens skrivebordsgene-
raler.

ethvert menneske kan tage fejl, 
men kun en tåbe bliver ved med det 

Debat af: Peter Spanggaard, 
Islands Brygge 106
 

Som Cicero sagde: Cujus-
vis hominis est errare, nul-
lius nisi insipientis in er-
rore perseverare -eller for 
læsere uden latinprøven: 
"Ethvert menneske kan 
tage fejl, men kun en tåbe 
bliver ved med det".
 
Det ser ud til, at der i Kø-
benhavns Kommune sidder 
en række rådgivere, der er 
i gang med dette, og at Tek-
nik- og Miljøudvalget bare 
følger trop med bind for 
øjnene.

 I Bryggebladet nr. 9 refe-
reres fra et møde, hvor den 
oprindelige løsning til pla-
cering af bro over havnen 
fra Lyngholmen til Islands 
Brygge / Sirius Plads skal 
fastholdes til trods for, at 
der i Teknik- og Miljøfor-
valtningen desværre er 
sket den lille fejl, at man 
har godkendt byggeri på 
Lyngholmen, der ikke ta-
ger hensyn til anlæg af bro-
en og de cykelveje, der skal 
føre trafikken videre.

Nu fortsætter man fejlta-
gelsen ved at insistere på, 
at broen skal anbringes, 
hvor det oprindeligt var 

planlagt, til trods for at 
anlægget vil blive væsent-
ligt dyrere og medføre en 
række gener for beboerne 
på begge sider af havnen.
 
Linjeføringen Sirius Plads 
- Lyngholmen kræver flyt-
ning af Havnebussens stop-
pested ved Sirius Plads og 
nedbrydning af det nyan-
lagte haveanlæg og lege-
pladser på Sirius Plads for 
at kunne føre cykel-gang-
vejen hen over denne.
 
Sagsanlæg kan forventes 
fra ejerne af de lejligheder 
på Lyngholmen, der får 
udskiftet en kanal med en 

opfyldning og anlæg af en 
cykel-gangsti lige uden for 
vinduerne.
 
Sirius Plads - Lyngholmen 
linjeføringen mangler 
hensynet til, at trafikken 
over broen skal videre, når 
den rammer Sirius Plads. 
Cyklisterne vil for en stor 
dels vedkommende skulle 
videre til Ørestaden, så 
nogle vil benytte Hilmar 
Baunsgaards Boulevard 
til Artillerivej, hvor der så 
ikke er videre adgang til at 
krydse Fælleden. Andre vil 
fortsætte igennem stierne 
mellem rækkehusene, der 
ligger over for Sirius Plads.

 Enghave Brygge til Rund-
holtsvej linjeføringen vil 
give en kortere og billigere 
bro, ikke kræve, at Havne-
bussens stoppested skal 
flyttes, og genere meget få 
borgere under etablerin-
gen, da området på Eng-
have Brygge ikke er bebyg-
get.
Endvidere vil trafikken 
over broen kunne fortsætte 
lige ud ad Rundholtsvej og 
videre til Artillerivej og ve-
jen over Fælleden mod Øre-
staden.
 
Det eneste fornuftige alter-
nativ til Enghave Brygge - 
Rundholtsvej vil være den 

sydlige linjeføring Nokken 
- Teglholmen ved Frede-
riksholmsløbet, der ser ud 
til at være opgivet, og så 
droppe bro nummer 2.
 
Hvis man vælger den dyre-
ste og for borgere og trafi-
kanter dårligste løsning, 
må det som minimum være 
et krav, at de folkevalgte, 
der tager beslutningen, le-
ver op til deres ansvar og 
stiller op til et møde, hvor 
de redegør for den beslut-
ning, de tager på borgernes 
vegne.

»

«

Ole og annette frygter at miste deres nye hus
Ole og Annette Djervig har brugt de sidste tre år på at bygge deres drømmekolonihavehus på Nokken. Her skulle 
de tilbringe sommerhalvåret resten af deres otium. Nu frygter de at miste huset, hvis den kommende cykel- og 
gangbro over havnen bliver ført direkte gennem deres grund
Tekst: Redaktionen  
redaktion@bryggebladet.dk

- Der er ikke nogen af 
jer, der mister jeres hus. 
Det gør jeg. Det gør jeg, 
nærmest sukker Annette 
Djervig, mens hun kigger 
fortvivlet ind i forsamlingen 
af beboere fra henholdsvis 
Enghave Brygge og Islands 
Brygge. 

I omegnen af 40 beboere fra 
begge sider af havneløbet er 
mødt op for at fortælle Tek-
nik- og Miljøborgmester 
Line Barfod, hvad de mener 
om de to foreslåede linjefø-
ringer for en ny cykel- og 
gangbro over havnen. Ar-
gumenter om dimensione-
ring, lokalplaner, trafiksik-
kerhed og daginstitutioner 
fyger gennem luften, mens 
Annette Djervig og hendes 
mand Ole Djervig lytter op-
givende på. De føler, at de 
er endt som en lus mellem 
neglene på to store bolig-
områder i en strid om byens 
udvikling. Og ingen taler 

deres sag.
- Vi var næsten lige blevet 

færdige med at bygge vores 
nye hus her på Nokken, da 
vi i foråret pludselig kunne 
læse i avisen, at den nye bro 
måske kommer til at lande 
lige her hos os, fortæller 
Ole Djervig og kigger ud 
over grunden og det nyop-
førte hus.

- Vi har gået med en knu-
de i maven lige siden og ven-
tet på, hvordan sagen ender, 
tilføjer Annette Djervig.

Otium i det grønne
Parret har haft grunden ud 
til vandet lige ved siden af 
daginstitutionen Nokken i 
10 år. Indtil for nylig havde 
de dog kun et meget lille 
hus på grunden, der ikke 
egnede sig til overnatning. 
Men under corona-nedluk-
ningerne gik det op for Ole 
og Annette, at de begge 
ønskede at tilbringe langt 
mere af deres alderdom i 
naturen i haveforeningen. 
Derfor satte de gang i det 

store byggeprojekt, og i for-
året 2023 stod huset klar. 

- Vi glædede os til, at vi 
skulle bo herude i sommer-
månederne hvert år, fortæl-
ler Annette Djervig med et 
drømmende blik i øjnene, 
men tilføjer:

- Nu ved vi ikke, om vi kan 
beholde huset.

Byggeprojektet var langva-
rigt og opslidende for par-
ret, der nu er nervøse for, at 
det hele var skønne spildte 
kræfter.

- Det var hårdt arbejde. Så 
hvis huset forsvinder, så var 
det dét. Vi er efterhånden 
oppe i årene, så vi kommer 
ikke til at starte et nyt byg-
geprojekt op igen, fastslår 
Annette Djervig.

Placeringen af den nye bro 
blev drøftet på et møde i 
Teknik- og Miljøudvalget ef-
ter Bryggebladets deadline.     Ole djervig og hans kone annette var lige blevet færdige 

med at bygge nyt hus på Nokken, da de blev opmærksomme på, at en ny cykel- og gangbro 
fra Enghave Brygge kan ende med at blive ført igennem deres grund.
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Fem problemstillinger på islands Brygge  

Debat af: Klaus Mygind, 
gruppeforperson for SF i 
Borgerrepræsentationen
 

Sommeren er gået stille og 
roligt på Bryggen. Græs-
set i Havneparken er igen 
frodigt grønt - i juni var det 
helt vissent. Sommerens 
klimakatastrofer er fore-
gået mange andre steder, 
men jeg tror, at de har sat 
et dybt indtryk i langt de 
fleste af os. Derfor tror jeg 
og arbejder for, at klima 
igen kommer højt op på 
den politiske dagsorden i 
København, i Danmark, 
i verden og på Islands 
Brygge. Jeg forventer, at 
Folketinget nu sætter skub 
i klimainitiativer, som kan 
give Københavns kommu-
ne flere handlemuligheder, 
så vi får nedsat vores høje 
CO2-forbrug.
På Islands Brygge er der 
fem ting, som skal afkla-
res og besluttes i efteråret. 
Det er:
Ny bro over havnen, mere 
vild natur på Amager Fæl-
led, transport af jord til Ly-
netteholmen, mere grønt 
på Bryggen og bedre bade-
muligheder i havnen.

Gang- og cykelbro

Jeg er meget glad for, at 
vi nu kommer videre med 
en ny gang- og cykelbro i 
Bryggen syd. Målet er, at 
borgerne i Bryggen syd får 
bedre adgang til Metroen, 
og derved vil biltrafikken 
blive mindsket. Efter be-
slutningen om igangsæt-
ning af broen er der startet 
en heftig diskussion om, 
hvor den skal ligge. Jeg 
støtter den linjeføring, 
som fremgår af lokalpla-
nerne. Lokalplanen siger, 
at broen skal starte fra 
kajen ved Sirius-husene. 
Her er kajen blev ombyg-
get til at kunne tage en 
bro. Jeg har fulgt debatten 
om alternativer og tænker, 
at hvis den ikke skal ligge 
som planlagt, så skal der 
være en meget grundig 
borgerhøring om det, for 
så ændrer vi på de forud-
sætninger, som borgerne 
har købt lejligheder på.

Mere vild natur på 
amager Fælled
Vi har tidligere besluttet, 
at Heklas anlæg skal være 
kunstgræs. Det betyder, at 

vi kan omlægge fodboldba-
nerne på østsiden af Artil-
lerivej til vild natur. Det 
betyder, at vi kan udvide 
Lærkesletten med næsten 
5 hektar, så den bliver lige 
så stor, som den var, før 
det blev besluttet at bygge 
på Amager Fælled. Derved 
får vi kompenseret en del 
for den natur, byggeri har 
inddraget. Der skal også 
arbejdes videre med en 
faunapassage, så dyr og 
planter kan passere Vej-
lands Alle sikkert, og så 
der skabes et større sam-
menhængende naturom-
råde.

Jordkørsler på 
Bryggen
Siden juni har ekstraordi-
nært mange lastbiler med 
jord kørt gennem Islands 
Brygge, når de skal fra 
Selinevej mellem Vejlands 
Alle og Amagermotorve-
jen til Lynetteholmen el-
ler Nordhavn. Jorden skal 
bruges til stormflodssik-
ring af København og er 
derfor en del af vores kli-
maindsats. Kørslen er der-
for nødvendig, men den 

skal tilrettelægges, så den 
tager mest muligt hensyn 
til beboerne. Derfor arbej-
der jeg på, at jordkørslen 
skal bruge Ørestads Alle 
som hovedregel. På Øre-
stad Boulevard vil kørslen 
ikke genere boliger. Jeg 
ønsker også, at Teknik- og 
Miljøforvaltningen får la-
vet en fast procedure, så 
beboere, der bliver berørt 
af jordtransporter, infor-
meres, når de begynde.

Mere grønt på selve 
Bryggen - bylivsgader
Lokalrådet på Islands 
Brygge har lavet forslag 
til, hvordan man kan lave 
en grøn kile på Snorres-
gade og Kigkurren fra Is-
lands Brygge til Artilleri-
vej. Jeg håber, at der kan 
skaffes penge til dette pro-
jekt gennem vores bylivs-
gadepulje, så projektet kan 
gennemføres. I SF arbej-
der vi ihærdigt på at skabe 
flere bylivsgader i hele Kø-
benhavn. Bylivsgader er 
gader, hvor beboerne kan 
indrette noget af gadearea-
let til rekreative aktiviteter 
og begrønne det.

Flere saunaer på 
islands Brygge
Der er fortsat lange ven-
telister til vinterbadeklub-
berne. Derfor har vi fået 
flere vinterbadesteder med 
sauna i byen - det nyeste er 
ved Fisketorvet. Samtidig 
har Teknik- og Miljøfor-
valtningen modsat sig, at 
Københavns Vinterbade-
klub, der har base på Bryg-
gen, kan sætte deres egen 
sauna op i Havneparken i 
vinterhalvåret. Det synes 
jeg, at de skal have lov til. 

Det vil give flere mulighed 
for vinterbadning med ef-
terfølgende sauna. Det, at 
der er mange vinterbadere 
i Havneparken i vintermå-
nederne, har en positiv 
indvirkning på miljøet og 
trygheden.

»
Af Peter Hjorth, lokaludvalgsmedlem

Kære borgere i Amager Vest,

Efter en velfortjent sommerpause 
vender vi tilbage med spændende 
opdateringer til vores skønne bydel.

Først og fremmest glæder vi os 
over godkendelsen af Bydelsplanen 
- vores kompas for de næste fire år. 
Denne plan er skabt med en vision 
om at forbedre vores livskvalitet i 
Amager Vest. Med afsnit om alt fra 
Biodiversitet til Børn & Unge ønsker 
vi at tage fat om de emner, der bety-
der mest for os alle. 

Er du nysgerrig? Find mere informa-
tion og dyk ned i detaljerne her:  
avlu.dk/bydelsplanen

Et andet vigtigt emne er foranalysen 
vedrørende en eventuel overdæk-
ning af Øresundsmotorvejen. Fire 
forskellige scenarier er blevet frem-
lagt, og efter en grundig gennem-
gang har vi i Amager Vest Lokalud-
valg valgt at støtte op om scenarie 3. 

Det er uden tvivl den løsning, der 
bedst balancerer støjreduktion med 
bydelens sammenhæng, selvom det 
også er den mest økonomisk kræ-
vende. Men når vi investerer i store, 
varige forandringer, skal det gøres 
med omhu og tanke for fremtiden.

Vi håber, I vil tage godt imod disse 
initiativer og bakke op om vores fæl-
les vision for Amager Vest. Sammen 
skaber vi en bydel, hvor alle trives.

   
       

 

  

         

   Amager Vest Lokaludvalg 
     - Få indflydelse på din bydel 

Peter Hjorth 
Redaktør

Erik Vittrup 
Redaktør

Redaktionen Kontakt

EN SOMMER MED FORANDRING

Christine B. 
Andersen 
Redaktør www.avlu.dk

Kresten Thomsen 
Formand for Amager 
Vest Lokaludvalg

Alle medlemmer af 
lokaludvalget er på 
skift skribenter på 
avissiden.

Bliv en del af Borgerpanelet

avlu.dk/vaer-med/det-digitale-borgerpanel

facebook.com/amagervestlokaludvalg  

instagram.com/amagervestlokaludvalg 

Info@avlu.dk 
      
 Tlf. 21 51 39 35

Mangler du penge  
til et projekt? 

- Søg Bydelspuljen!

Læs mere på: 
avlu.dk/soeg-penge

ANNONCE FOR AMAGER VEST LOKALUDVALG

Af Jan Oster, lokaludvalgsmedlem

Vores mål er, at levevilkårene i de tæt 
bebyggede områder i Amager Vest giver 
optimale muligheder for, at både men-
nesker og natur kan trives.
Det vil vi opnå ved at gøre byens gader 
meget grønne med målet om, at alle i 
Amager Vest kan se et træ fra deres 
bolig i 2025.

Træer har både store nytteværdier og 
store herlighedsværdier, der understøt-
ter forbedring af borgernes sundhed, 
livskvalitet og trivsel. Kombineret med 
gode opholdsmuligheder i nærheden af 
træerne kan gaderne udvikles til at blive 
gode rammer for etableringen af nye 
sociale fællesskaber.

Københavns Kommune har en plan 
for 100.000 nye træer i 2025, hvoraf 

de 10.000 er nye by- og gadetræer på 
kommunale veje i de tæt bebyggede 
områder. 

Vi har derfor startet borgerinddragelse 
om prioriteringen af de nye træer i de 
lokale områder. Det er gennem pop-op 
møder med dialog om mulige træer lo-
kalt og om borgernes personlige priori-
tering af nye træer i forhold til P-pladser. 

Vi har afholdt de første møder på 
Islands Brygge, hvor der var et stort 
ønske om nye bytræer. Alle ønskede et 
træ på gaden ved deres bolig.

Vi vil gerne holde lokale pop-op møder 
om bytræerne, men til det behøver vi 
lokal støtte. Er du også interesseret i at 
arbejde for flere bytræer i dit boligområ-
de, må du endelig kontakte os.

BYTRÆER I AMAGER VEST

Foto: Katarina Berg

Foto: Københavns Kom
m

une

KOM MED TIL SUNDHEDSMARKEDSDAG
Lørdag d. 2. september kl. 11-14 

Musiktorvet, Øresundsvej 6

Vi sætter fokus på fysisk og mental sundhed
Test dig selv og få inspiration og viden 

Vi lover noget for alle aldre

Mød blandt andre
Center for Børn og Unges Sundhed, Bydelsmødrene, 

Aktivcenter Sløjfen, Center for Aktiv Sundhed, 
Amager Hospital, Team Rygestop, De Bemandede 

Legepladser, Drys Ind ... og mange flere! 

Sundhedsmarkedsdagen er arrangeret af lokaludvalgene i Amager Vest og Amager Øst

Foto: Sofie A
strid Jensen

FIND BYDELSPLANEN 
2022-2026 HER:

avlu.dk/bydelsplanen

hVad MeneR dU?
deLtaG i deBatten
sKRiV tiL redaktion@bryggebladet.dk

BLABLABLA?

egils deli lukker
Efter fem og et halvt på havnefronten lukker Egils Deli. Coronanedlukninger, energi- og inflationskrise samt en 
multinational konkurrent som nabo har gjort det umuligt at holde skuden flydende for indehaver Julie Stokholm, 
der nu har valgt at lukke og slukke

Tekst: Redaktionen
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

Julie Stokholm var fuld af gå-
påmod og iværksætterdrøm, 
da hun for seks år siden for 
første gang slog dørene op 
til Egils Deli. Men siden da 
har der ad flere omgange 
været strid modvind for den 
lille take away forretning på 
havnefronten. Selvom Ju-
lie Stokholm har navigeret 
butikken sikkert igennem 
både inflation, stigende 
energipriser og en række 
corona-nedlukninger, hvor 
hun satsede på take-away 
frem for hjælpepakker, er 
det blevet for svært at få det 
til at løbe rundt. Derfor har 
hun nu besluttet at lukke 
Egils Deli den 17. september. 
Det skriver Julie Stokholm i 
et opslag på Facebook. 

Når hun ikke stod bag di-
sken i Egils Deli, har Julie 
Stokholm også været en 
stærk drivkraft i lokalområ-
det, hvor hun har været me-

get aktiv som formand for 
Islands Brygges Handels-
standsforening og i forbin-
delse med både Jul og andre 
events på Bryggen. Hun har 
også deltaget i samarbejdet 
med politiet om at skabe 
tryghed og har kæmpet for 
sammenholdet og samarbej-
det mellem alle butikkerne 
på Bryggen. Derudover har 
hun fra sin egen lille bu-
tik kæmpet energisk for at 
nedbringe mængden af en-
gangsemballage ved blandt 
andet at sælge færdigretter 
i genanvendelige glasbehol-
dere. 

Mastodontnabo
Der ligger mange ting til 
grund for nedlukningen. 
Hun har blandt andet været 
i længere dialog med sin 
udlejer om huslejeprisen i 
forhold til standen af loka-
let. Coronanedlukningerne 
sled hårdt på alle Bryggens 
butikker, og Egils Deli var 
ingen undtagelse.

Den helt store mavepuster 

kom, da hendes nabolokaler 
for halvandet år siden blev 
lejet ud til den multinatio-
nale café-kæde Joe and the 
Juice. En beslutning, hun 
forgæves forsøgte at tale 
andelsboligforeningen, der 
ejer butikslokalerne, fra, for-
di hun vidste, at konkurren-
cen fra en mastodont truede 
hendes butiks eksistens. 

Det fik hun ret i, og nu luk-
ker og slukker Egils Deli. 
Sidste åbningsdag er den 17. 
september. Fra den 18. sep-
tember og frem til 1. oktober 
sælger Julie Stokholm ud af 
butikkens inventar, udstyr, 
mad, køkkenting med mere.

-  Vi takker af hjertet alle, 
der har været en del af Egils 
Deli de sidste 5 år. Hver en 
kunde, stamkunde, leveran-
dør, samarbejdspartner, an-
dre butikker, erhvervskun-
der, fodboldklubben Hekla; 
vi kommer til at savne jer 
alle, skriver Julie Stokholm 
på Facebook og fortsætter:

- Vores sidste ønske er, at I 
skal passe godt på det lokale 
butiksliv for os fremover

efter fem år på hjørnet af Egilsgade og gaden Islands Brygge lukker Egils Deli.
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det sKeR  
På BRyGGen
Hver måned er 
der begivenheder 
på Bryggen, der 
kan få dig til at 
grine eller græde. 
Begivenheder der 
gør dig klogere. 
Begivenheder for 
børn. Koncerter 
og udstillinger. 
Alt muligt. Læs 
her, hvad du ikke 
vil gå glip af i den 
kommende tid

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
redaktion@bryggebladet.dk

❚  KONCERT

Creoler-fest på nokken
Harmonikaen og vaske-
brættet er i centrum, når 
det københavnske orkester 
Zyde & Co bringer livlig 
Louisiana-blues til NEFA 
på Nokken. Bandet tager 
sit navn efter musikgenren 
Zydeco, som er folkemusik 
udviklet i det sydvestlige 
Louisiana i det 19. århund-
rede. Musikstilen opstod 
i den fransk creol-talende 
befolkning men er kraftigt 

influeret af musikarter, der 
stammer fra den sorte be-
folkning; særligt rhythm 
and blues. 

Harmonikaen og det sær-
lige vaskebræt med navnet 
‘vest frottoir’ bliver akkom-
pagneret af bas, guitar, 
trommer og triangel, når 
Zyde & Co sætter ild til dan-
segulvet med højenergisk 
sydstats-zydeco. Bandet 
spiller ‘på hatten’, så husk 

kontanter. 

Inden koncerten kan der 
købes mad og drikke fra 
klokken 19. 

zKoncert med Zyde &Co i 
NEFA på Nokken Strandvej 
3 fredag d. 22. september 
klokken 20.

❚  quIZ

Quiz med Milling
Har du styr på Back to The 
Future, Matador, Friends, 
Familien på Bryggen, Polle 
fra Snave, Backstreet Boys, 
Bowie, Afrikas Stjerne, 
Eurovision Song Contest, 
Den store bagedyst, Harry 
Potter og alt under, over og 
imellem? Så forvent at blive 
skiftevis henrykt og udfor-
dret i denne hvirvelvind af 
stjernestunder fra det dan-
ske mediebillede gennem 
tiderne. Med andre ord: 
En quiz i cinemascope med 
3-D stereo expansion pack. 

Aftenens quizmaster Hen-
rik Milling, der er kendt 
fra radioprogrammer som 
eksempelvis ’FONK - det er 
Lørdag’ på P4, er en af DR’s 
mest brugte musik- og kul-
tureksperter og har været 
kommentator på Eurovi-
sion Song Contest gennem 
det seneste par år. Hvert 

hold må max. have 6 delta-
gere, og quizzen afvikles 
naturligvis uden brug af 
mobiltelefoner.

zquizaften i Kulturhuset Is-
lands Brygge den 24. august 
klokken 19-21. Billetter koster 
50 kroner og kan købes på bil-
letto.dk.

kULTUR
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❚  NATuR

naturdag i Ørestad nord
Byg fuglehuse, bag sno-
brød eller ro en tur i den 
landskabelige kanal, når 
Ørestad Nord holder na-
turdag på Grønningen.
 

Dagen er arrangeret 
af Grundejerforeningen 
Ørestad Nord og sætter 
fokus på naturen mellem 
bydelens boliger. Specifikt 
i det grønne område mel-
lem Ørestads Boulevard 
og Tietgenkollegiet, der 
går under navnet ‘Grøn-
ningen’. Her vil der hele 
dagen være et væld af for-
skellige naturaktiviteter 
for hele familien. 

Der er blandt andet mu-
lighed for at møde Øre-
stads anlægsgartnere, en 
rejseglad naturvejleder 
og eksperter i vild mad og 
honning, der alle er klar til 
at give dig og din familie 
en spændende naturdag.

Grønningen får også be-
søg af de lokale Amager 
Skovhjælpere, der slår et 
pop-up-fuglehusværksted 
op. Når man er færdig med 
at hamre og banke, kan 
man enten tage sit fugle-
hus med hjem eller hænge 
det op i parkens fugledi-
strikt, som indtil videre 
består af huse bygget på 
sidste års naturdag.

zNaturdag i Parken Grøn-
ningen på Kaj Munks Vej 12 
lørdag d. 26. august klok-
ken 11-14. Arrangementet 
er gratis og arrangeres af 
Grundejerforeningen Øre-
stad Nord, som passer og 
udvikler kvarterets parker, 
pladser og private fællesveje.

 Både store og små børn kan være med til at lave insektbo og fugle-
huse til naturdag på Grønningen.  

❚  FESTIVAL

Guidet sejltur i kulturhavnen
Efter 20 år med Havnepar-
ken som epicenter for fest-
lighederne har Kulturhavn 
festivalen forladt Bryggen 
til fordel for de nye byom-
råder i Syd- og Nordhavn. 
Det betyder imidlertid ikke, 
at Bryggen bliver helt forbi-
gået. Igen i år arrangerer 
Islands Brygges Lokalhi-
storiske Forening og Arkiv 
nemlig deres traditionsrige 
guidede sejltur i havnen.

Turen både starter- og slut-
ter ved Restaurant Aristo 
i Havneparken og bringer 
deltagerne hele vejen til 
Orientkaj i Nordhavn, hvor 
der er mulighed for at stige 
af og opleve Kulturhavns 
Festivalplads. På turen 
fortæller Ole Bertelsen og 
ildsjælene fra Islands Bryg-
ge Lokalhistoriske For-
ening og Arkiv om byens og 
havnens historie. 

zGuidet sejltur i havnen 
med Islands Brygges Lokal-
historiske Forening og Arkiv 
søndag d. 27. august klokken 
14:00-15:30. Turen er gratis, 
men kræver billet, som kan 
afhentes fra klokken 13 i 
Kulturhuset Islands Brygge. 
Der er plads til 135 deltagere, 
og billetter er efter først-
til-mølle princippet. Mere 
information og det fulde 
Kulturhavn-program kan 
findes på kulturhavn.kk.dk/

tip os på:
redaktion@bryggebladet.dk

KendeR dU et BRyGGe-
aRRanGeMent?

 harmonikaen og et særligt vaskebræt leder slagets gang, når Zyde & Co spiller energisk 
sydstats-blues på Nokken.  Foto: Omid Omidi
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Med endnu en byggetilladelse i hånden kan Fælledby P/S sætte gang i byggeriet af 103 nye lejligheder på Amager 
Fælled. Byggeriet forventes at stå klar i 2025
Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
Illustration: ONV Arkitekter
redaktion@bryggebladet.dk

Inden længe begynder byg-
geriet af endnu en bolig-
karré på Amager Fælled. 
Fælledby P/S kunne i sidste 
uge fortælle, at der var givet 
byggetilladelse til det andet 
boligbyggeri i det kommen-
de nye kvarter Fælledby. 

Ligesom de øvrige pro-
jekter i Fælledby er dette 
udformet som en u-formet 
karré, hvor den indre del 
danner facade ind mod na-
bolagets centrale torv. I 
stueetagen ud mod torvet 
bliver der efter planen mu-
lighed for café eller andet 
erhverv. I en pressemedde-
lelse skriver Fælledby P/S, 
at byggeriets stueetage 
også kommer til at skabe 
rammen for beboeraktivi-
teter og foreningsliv inde i 

huset.
- Vi ved, at fælles mødeste-

der og et spirende butiksliv 
er vigtigt for beboere, når 
de flytter til et nyt byom-
råde. Derfor er vi gået efter 
at anlægge Fælledbys før-
ste, fælles nabolagshus så 
tidligt som muligt, hvor vi 
skaber rammerne for både 
naboskab og cafémiljø fra 
starten, skriver administre-
rende direktør i Fælledby 
P/S, Erling Thygesen.

Bofællesskab og 2-5 
værelser
Når byggeriet står klar, 
kommer det til at inkludere 
lejligheder på mellem 62 og 
113 kvadratmeter og bolig-
typer fra to til fem værelser. 
En del af byggeriet bliver 
desuden opført som bofæl-
lesskab, hvor tre lejligheder 
på hver etage deler en stor, 

fælles altan og et fælles an-
komstområde.

- Vi har fra starten ønsket 
at designe et bofællesskab 
i en del af bygningen, som 
er møntet på, at en gruppe 
beboere kan deles om et 
større fællesareal og samti-
dig trække sig tilbage i pri-
vate omgivelser i hver deres 
lejlighed, forklarer Søren 
Rasmussen, indehaver af 
ONV Arkitekter, i presse-
meddelelsen. 

Ligesom resten af Fælled-
by opføres byggeriet af træ 
i alle bærende konstruk-
tioner og med en varieret 
facade af stål, skifer og træ. 
Byggeriet forventes at være 
klar til indflytning i slutnin-
gen af 2025 og kommer så-
ledes umiddelbart efter na-
bolagets første boligkarré, 
hvor de første lejligheder 
kan afleveres i midten af 
2025.

Fælledby får endnu en byggetilladelse

endnu et stort boligbyggeri kan gå i gang på Amager Fælled, efter at bygherren Fælledby P/S 
har fået endnu en byggetilladelse

Fakkelring om Fælledby forud for retssag
Amager Fælleds Venners retssag mod to klagenævn starter i slutningen af september. For at skabe opmærksomhed 
om sagen arrangerer borgergruppen nu endnu en folkering om byggepladsen på Amager Fælled

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

Det er næsten præcis syv 
år siden, at tusindvis af 
demonstranter for første 
gang sluttede ring om det 

område på Amager Fælled, 
der i folkemunde kaldes 
‘Strandengen’. Folkeringen 
var den første store protest 
mod planerne om at bygge 
boliger på Amager Fælled, 
men siden har der været 
afholdt adskillige demon-
strationer, folkeringe og så-

gar en festival for Amager 
Fælled. 

hiver klagenævn i 
retten
I de mellemliggende år 
er byggeplanerne flyttet 
fra Strandengen til det til-

stødende areal, der efter-
følgende blev navngivet 
‘Lærkesletten’ af fælled-
vennerne. Men modstan-
derne har hængt i og har 
udover de mange demon-
strationer også to gange 
haft held med gennem rets-
systemet at få standset byg-

gearbejdet på Fælleden ved 
at så tvivl om gyldigheden 
af plangrundlaget for byg-
geriet. Begge gange er byg-
geriet dog endt med at blive 
genoptaget. 

Men i september starter ho-
vedretssagen, som Amager 

Fælleds Venner har anlagt 
mod Planklagenævnet og 
Miljø- og Fødevareklage-
nævnet. Sagen handler om, 
at Amager Fælleds Venner 
mener, at den VVM-rede-
gørelse (red. Vurdering 
af Virkninger på Miljøet), 
der er lavet forud for byg-
geriet, er så mangelfuld, at 
dén og den efterfølgende 
lokalplan er ugyldige. Hvis 
Landsretten er enig i det, 
skal hele VVM-processen 
starte forfra og byggearbej-
det stå stille, indtil et nyt 
plangrundlag er på plads. 

ild på Fælleden

For at skabe opmærksom-
hed forud for retssagen, 
arrangerer Amager Fæl-
leds Venner nu endnu en 
folkering - denne gang 
omkring byggepladsen på 
Lærkesletten. Folkeringen 
finder sted onsdag den 
20. september og starter 
på Skraldebjerget midt på 
Fælleden klokken 19:30. 
Arrangementet starter 
med sang af Tobias Trier 
og taler af den dansk-iran-
ske forfatter og aktivist 
Shekufe Tadayoni Heiberg 
samt advokat for Amager 
Fælleds Venner, Johan 
Løje. Som skumringsti-
men nærmer sig, bliver 
der tændt ild i faklerne, så 
fakkeltoget omkring byg-
gepladsen kan gå i gang. 
Efter folkeringen er der 
afsluttende fællessang på 
bjerget anført af Amager 
Fælleds Venners klagekor. 

amager Fælleds Venner har 
tidligere gået fakkeltog om-
kring Fælledby i november 
2020.

NeUMANNS 
NATUR

død levende

Tekst: Thomas Neumann
Foto: Flickr/Bernard Dupont
redaktion@bryggebladet.dk

Der findes en masse vi-
deoer på youtube med ha-
jer, slanger, pattedyr med 
mere, der spiller døde. Og 
så er der sikkert en masse 
dyr, der også kan det trick, 
men som vi ikke har obser-
veret ordentligt.

Når de falder om og spil-
ler døde, så falder pulsen, 
deres åndedræt bliver sva-
gere, tungen hænger ud, 
kroppen bliver slap, og de 
udskiller urin og lort. Alt i 
alt ikke et festmåltid for et 
rovdyr. Rovdyrene lader 
sandsynligvis de ”døde” 
være, fordi deres erfaring 
eller instinkt siger, at døde 
dyr kan være giftige, mod-
sat frisk kød.

At spille død kræver in-
gen træning eller specielle 
evner hos dyr. Det er et 
simpelt instinkt og er derfor 
”gratis” at have med som 
overlevelsesværktøj. Det er 
udviklet på tværs af arter 

og dyregrupper flere gange 
over tid. 

Eksempelvis spiller 
drægtige slanger oftere 
døde end ikke-drægtige 
slanger. Det giver god me-
ning, da de er noget lang-
sommere og derfor må have 
en god og hurtig plan B.

Vores egen snog gør det 
ofte, men længere sydpå, 
hvor der er slangeørn, vir-
ker tricket ikke. Denne 
”spille død”-taktik virker 
kun på rovdyr, der ikke 
er specialiserede. Første 
gang, jeg selv tog en snog 
op, og den spillede død, 
kendte jeg ikke dette fæno-
men og blev straks skyldbe-
tynget og lagde den ned på 
jorden.

ti høns bliver til én fjer
I et tidligere eksperiment 
satte man en kat ind til to 

vagtler (små hønsefugle). 
Man gentog eksperimentet 
med forskellige katte og en 
masse vagtler, og mange 
gange spillede vagtlen død. 
Et sådant eksperiment var 
nok ikke gået i dag. Hvis 
man satte en ræv ind til ti 
høns, ville de ti høns hur-
tigt blive til én fjer, hvis alt-
så hønsene ikke lige lavede 
”spille død”-finten.

Netop nu vrimler det med 
mariehøns, og dem kan 
man relativt let få til at spil-
le død. Tag én op i hånden 
og rør lidt ved den. En mas-
se af vores andre små biller 
gør det også. Ja selv edder-
kopper; prøv selv lige med 
dem. Alt i alt er fælleden 
stadig fuld af fantastisk liv 
med guldsmede, bær, lugte, 
titusindvis af edderkoppe-
spind og stier, der endnu 
ikke er betrådt. Hvad ven-
ter vi levende på?

slangens død kan meget vel 
være et skuespil for overle-
velse

Hvad har hajer, myrer, fisk, biller, slanger, marsvin, høns og operasangere 
til fælles? De kan alle spille døde. Det sker i et splitsekund for dyrene, 
desværre ofte meget langsommere for operasangeren

Igen i år fejrer Miljøpunkt Amager naturen på Fælledens Dag med køer, krible-krabletur, vandring, workshops og 
skovbadning

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
Foto: Theis Lykkegaard 
Leisner
redaktion@bryggebladet.dk

- Amager Fælled er fanta-
stisk alle årets 365 dage, 
men den 10. september 
bliver noget helt særligt, 
fortæller Dorte Gastrup-
Hansen.

Hun er centerleder for 
Miljøpunkt Amager, som 
for 8. gang afholder Fæl-
ledens Dag i samarbejde 
med Danmaks Naturfred-
ningsforening København, 
Amager Vest Lokaludvalg, 
Amager Fælleds Venner 
og andre lokale foreninger.

- Vi har lagt op til en dag 
med mange sjove og spæn-
dende aktiviteter på Ama-
ger Fælled. Temaet i år er 
‘Naturen under overfla-
den’, og vi vil blive klogere 
på Fælledens unikke natur 
med dens mangfoldige 
dyre- og planteliv, uddyber 
hun. 

hjemmesanket gin
På dagen er der blandt 

andet mulighed for at san-
ke til gin, tage et skovbad 
eller bygge en katapult. 
Man kan også hilse på Kø-
benhavns Kogræsserlaugs 
kvier, tage på krible-krab-
letur med naturdetekti-
verne fra Danmarks Na-
turfredningsforening og 
komme tæt på fælledens 

planter, insekter og fugle 
eller undersøge træets 
hemmeligheder.

I løbet af dagen vil der 
også blive afholdt van-
dringer, skovbadning 
og workshops. Man kan 

blandt andet komme med 
Amager Fælleds Venner 
på naturvandring og lære 
om fælledens vilde planter, 
insekter og fugle. Man kan 
prøve at blive ‘gin-maker’ 
for en stund under kyn-

dig vejledning eller være 
heldig at møde Naturpark 
Amagers unge lokale na-
turpark-ambassadører.

Hvis man er nysgerrig på 
lokalpolitik generelt, så 

kan man få en snak med 
Amager Vest Lokaludvalg 
om biodiversitet, lokale 
klimatopmøder og meget 
mere. 

Fælledens dag søndag den 
10. september klokken 10-14 

på Amager Fælled ved Ko-
græsserlaugets fold. Indgang 

ved DR Byen metrostation. 
Arrangementet er gratis. 
Find mere info på Face-

booky

naturfest på Fælleden

hils på Københavns Kogræsserlaugs kvier på Fælledens Dag
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Bryggebroen får udskiftet 
sin belægning og malet sine 

stålkonstruktioner.

En manglende flugtvej lukkede i februar 2019 kulturhuset Bryggekælderen ‘midlertidigt’. Fire og et halvt år senere 
er den nye nødudgang etableret, og kælderen har fået et nyt handicaptoilet. Efter planen genåbner Bryggekælderen 
senere på efteråret

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
Foto: Morten Rubæk
redaktion@bryggebladet.dk

Bryggen mistede nær-
mest fra den ene dag til 
den anden et af sine mest 
unikke og karakteristiske 
kultur- og eventlokaler, da 
Bryggekælderen pludse-
lig lukkede i februar 2019. 
Kælderens flugtvej var 
ikke lovlig, og lokalerne 
kunne derfor ikke bruges 
til arrangementer. 

Fire og et halvt år sene-
re er Teknik- og Miljøfor-
valtningen nu i mål med at 
etablere den nye flugtvej 
samt et nyt handicaptoilet. 
Nu mangler bare en ibrug-
tagningstilladelse, inden 
lokalerne igen kan åbne 
og fyldes med kultur. 

Ifølge Thomas Hedega-
ard Bøgh, der er leder af 
Kulturhuset Islands Bryg-
ge, som også står for drif-
ten af Bryggekælderen, 
kan det ske allerede i løbet 
af oktober.

arkiv til kulturhus
Kælderlokalerne har 

tidligere fungeret som ar-
kiv for biblioteket i Njals-
gade. Derfor var lokalerne 
også registreret som et 
arkiv i det kommunale sy-
stem. En registrering, der 
blev ændret, da lokalerne 
skiftede anvendelse og 
blev til et kulturhus. Men 
i den forbindelse viste det 
sig, at Bryggekælderens 
flugtveje ikke var gyldige, 
og at den derfor ikke lov-
ligt kunne bruges til at 
afholde arrangementer. 
Derfor lukkede Brygge-
kælderen i februar 2019 
og alle planlagte arrange-

menter blev flyttet til Kul-
turhuset Islands Brygge.

Længere midlertidig 
lukning

Lukningen blev dengang 
kaldt ‘midlertidig’, men 
det skulle vise sig at være 
lettere sagt end gjort at 

få etableret den nye flugt-
vej. Den oprindelige plan 
måtte droppes, fordi den 
førte flugtvejen igennem 
et tilstødende lokale, som 
Teknik- og Miljøforvalt-
ningen bruger som arkiv. 
Man måtte derfor finde på 
en anden løsning, og i de-
cember 2021 blev der givet 

byggetilladelse til arbej-
det, der nu også indbefat-
tede, at der skulle bygges 
et nyt handicaptoilet i kæl-
deren. 

Pengene til projektet 
blev fundet ved overfør-
selssagen 2021-2022. Her 
blev der afsat 560.000 kr. 
til ombygning af Brygge-

kælderen. Alligevel skulle 
vi helt ind i 2023 før arbej-
det blev udført, men nu er 
man i mål. Efter planen 
bliver de første arrange-
menter i Bryggekælderen 
afholdt i oktober.

efter mere end fire års ventetid kan Bryggekælderen snart 
genåbne

et af Bryggens, hvis ikke 
byens, mest stemningsfulde 
kulturhuse, Bryggekælderen, 
genåbner til efteråret efter at 
have været lukket i mere end 

fire år. 

Vådt vejr forsinker renovering af Bryggebroen
Med 17 år på bagen trænger Bryggebroens belægning og overfladebehandling til en overhaling. Det skulle fikses 
henover sommeren, men blandt andet det våde sommervejr har forsinket arbejdet

Tekst: Christoffer Mejer 
Nielsen
redaktion@bryggebladet.dk

Bryggebroen er efterhån-
den ved at være en senior 
i havneløbet. Broen var 
den første cykel- og gang-
bro over havnen, men med 
sine 17 år har den også 
brug for en kærlig hånd fra 
tid til anden. 

Derfor skulle broen hen 
over sommeren have malet 
sine stålkonstruktioner, 
og kunststofbelægnin-
gen skulle udskiftes. Det 
indbefattede blandt andet 
sandblæsning af dele af 
broen, hvilket støjer en 
del. Derfor sendte Teknik- 
og Miljøforvaltningen en 
varsling rundt til broens 
naboer, inden arbejdet gik 
i gang umiddelbart før sko-
lernes sommerferie. 

Vand over broen
Efter planen skulle reno-
veringen være overstået i 
slutningen af august. Men 
det meget regnfulde som-
mervejr stak en kæp i hju-
let på arbejdet. Vejret gjor-
de blandt andet, at det ikke 
var muligt at male umiddel-
bart efter sandblæsningen, 
hvilket har nødvendiggjort 
slibning med håndværktøj.

Tidligt i processen opda-
gede forvaltningen også, 
at broens kunststofbelæg-
ning var i så dårlig stand, 
at den skal skiftes helt ud 
på cykelbanen. Det medfø-
rer perioder med fræsning 
og slyngrensning, hvilket 
er støjende arbejde. Det 
forventes dog kun at stå på 
i få dage.

Cykler på gangarealet
Både fodgængere og cyk-
lister kan stadig komme 
over broen, men mens bro-
en bliver malet, bliver der 

opsat to flytbare stilladser, 
som kommer til at tage en 
lille smule plads fra både 
cykel- og gangarealet. Når 
broens belægning skal ud-
skiftes, bliver cykeltrafik-
ken i retning mod Sjælland 
midlertidigt flyttet over på 
gangarealet i broens mod-
satte side. Det vil sige, at 
cyklister og gående skal 
deles om pladsen i en pe-
riode. Det betyder også, at 
ladcykler, som er bredere 
end en meter, ikke kan pas-
sere broen i denne periode. 

Den sejlende trafik er 
helt upåvirket af renove-
ringen, og broen kan også 
stadig åbne for gennemsej-
ling.

Afhængigt af, hvordan 
vejret arter sig, skulle ar-
bejdet gerne være overstå-
et i slutningen af septem-
ber. 

test din viden om islands 
Brygge

1. I år var der 10 koncerter planlagt til Jazz by the Sea, som er en del af 
Copenhagen Jazz Festival. På grund af stærkt blæsevejr under festivalen 
måtte der aflyses koncerter. Hvor mange koncerter blev der egentlig 
afholdt på scenen ved kajen foran Kulturhuset Islands Brygge?

a. 8(2 aflyste koncerter)
b. 6(4 aflyste koncerter)
c. 4(6 aflyste koncerter)

2.Den første Kulturhavn festival blev afholdt over 10 dage i 2001 – det 
hele foregik på Islands Brygge dengang. I år afholdes Kulturhavn på 2 
festivalpladser i Københavns havn den 26. og 27 august. Hvor?

a. Christians Brygge og Kalvebod Brygge
b. Refshaløen og Papirøen
c. Sydhavn og Nordhavn

3.Kommer man fra Langebro mod Amager finder man fire glasbygninger 
mellem Thorshavnsgade og Radisson Blu Scandinavia Hotel. Hvem bor 
der?

a. HK København, HK Danmark, FH Huset og PwC Danmark
b. Simcorp, Kommunernes Landsforening, HK Danmark og Deloitte
c.  KMD, HK Hovedstaden, IT-Universitet og KPMG

4.Den 86 meter høj Njals Tårn på adressen Faste Batteri Vej 78 står ubeboet 
i dag. Ifølge lokalplanen for området er der mulighed for at bygge atter 
et tårn på grunden overfor universitet i Njalsgade og vest for Njals Tårn. 
Hvilken maksimum højde skulle bygningen have?

a. 75 meter
b. 86 meter
c. 99 meter

(se svarene på side 17)

Kulturhavn i weekenden
Festivalpladsen er ikke at finde på Islands Brygge i 
år, men derfor skal du ikke snyde dig selv for årets 
havnefest i den kommende weekend

Den årlige Kulturhavn Fe-
stival starter lørdag den 26. 
august på Teglholm Brygge 
og fortsætter søndag den 
27. august ved Orientkaj i 
Nordhavn. Festivalen op-
stod på Islands Brygge i 
2001 og byder igen i år på 
en række workshops, tea-
ter, musik, rundvisninger 
og meget mere. Det er gra-
tis at deltage, men enkelte 
arrangementer kræver 
tilmelding. Du kan derfor 
med fordel tjekke program-
met ud allerede nu på kul-
turhavn.kk.dk. Tilmeld dig 
fx Yoga & Swim kl. 10-11 
begge dage. Her vil du blive 
ført kyndigt gennem en yo-
gatime inspireret af vandet, 
inden arrangementet afslut-

tes med en forfriskende 
svømmetur. Er du mere til 
en gennemvarm oplevelse, 
kan du tilmelde dig sauna-
gus i den brændefyrede 
SaunaTruck om søndagen 
i Nordhavn. Også her kræ-
ves tilmelding. 

Skal der sved på panden 
uden duften fra æteriske 
olier, kan du tilmelde dig 
en gåtur med rytme og 
bevægelse. Her vil danser 
Maxim-Jo McGosh vise vej 
gennem Sydhavnen til ly-
den af dansable rytmer. Du 
vil stifte bekendtskab med 
forskellige dansekoreogra-
fier og tilmed få mulighed 
for nyde et køligt glas rosé 
undervejs. What's not to 
like?

Søndag stævner Ole Ber-
telsen og Islands Brygge 
Lokalhistoriske Forening 
og Arkiv ud ved Restaurant 
Aristo som nævnt andetsted 
i avisen. Men en gang til for 
Prins Knud - du skal huske 
at møde op ved Kulturhuset 
Islands Brygge kl. 13 på 
søndag den 27. august for at 
få fat i en gratis billet. Der 
er plads til 135 sejlende, og 
det er først-til-mølle. Ellers 
er der plads i kanoerne hos 
Spejderne på Holmen til kl. 
17. Der møder du med ga-
ranti nogen fra redaktionen 
og dennes kano-glade børn. 

God festival!
cmn
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test din viden 
om islands 
Brygge

1. (b). 6(4 aflyste koncerter).
2. (c). Sydhavn(Teglholm Brygge) på lørdag den 26. august og Nordhavn(Orientkaj St.) søndag 
den 27. august. Det er gratis at stige ombord havnebusserne begge dage.
3. (b). Simcorp, Kommunernes Landsforening, HK Danmark og Deloitte.
4. (c). 99 meter.

Nyt fra bryggenet Foreningen Bryggenet · Leifsgade 7 · 2300 København S  
www.bryggenet.dk · info@bryggenet.dk
 

Læs mere på 
bryggenet.dk

Gratis hjælp til 
optimering af dit 
trådløse netværk
De hyppigste problemer 
Bryggenets brugere oplever, 
er relateret til brugernes 
eget udstyr, specielt tråd-
løse net (wifi). Bryggenet 
tilbyder derfor gratis hjælp 
fra en teknikker, som hjæl-
per med at optimere din 
wifi-oplevelse. 
Teknikeren vil først forsøge 
at afhjælpe udfordringen 
med dit trådløse net ved at 
guide dig igennem de mest 
almindelige løsninger og 
problemstillinger. Hvis dette 
ikke hjælper på hastig-
heden, så vil teknikeren 
vurdere om der er grundlag 
for et hjemmebesøg.
Ved et hjemmebesøg 
foretager teknikere en gen-
nemgang af din nuværende 
wifi-løsning, med det formål 
at finde frem til årsagen for 
udfordringerne. Som en del 
af gennemgangen vil tek-

nikeren også sikre, at din 
trådløse router er indstillet 
korrekt for at få den bedst 
mulige oplevelse.
Teknikeren vil som afslut-
Teknikeren vil som afslut-
ning på sit besøg komme 
med en anbefaling til, hvad 
der yderligere kan foreta-
ges for at få det bedste ud 
af din internetforbindelse. 
Her kunne mulige optime-
ringsforslag være en bedre 
placering af den trådløse 
router, udskiftning af den 
trådløse router eller ud-
bygning af det nuværende 
signal. 
Bryggenet dækker omkost-
ningen til teknikerbesøget, 
og hvis du ønsker at tage 
imod et optimeringsforslag, 
så vil du få oplyst prisen 
for dette inden arbejdet 
startes.
For at få hjælp til dit tråd-
løse net skal du blot ringe 
til Kundeservice på 33 2300 
99, hvor Fiberby sidder klar 
til at hjælpe dig.

Kundeservice
Kundeservice kan hjælpe 
dig med tilmelding og 
framelding af tjenester, fak-
tura og abonnementsvilkår. 
Det er også Kundeservice 
du skal kontakte, hvis du vil 
melde om fejl på de tjene-
ster du modtager. 
Kundeservice leveres af de 
firmaer, der står for vore 
tjenester, så der er forskel-
lige kontaktpunkter og åb-
ningstider for hhv. internet 
og tv.

Internet
Kundeservice leveres af 
Fiberby.
På telefonen (33 2300 99) 
ydes der personlig betje-
ning 
Mandag til torsdag kl. 9 – 
18
Fredag kl. 9 – 16
Lørdag kl. 10 – 14
Du kan også sende en e-
mail til support@fiberby.dk.

TV
Kundeservice leveres af 
Stofa.
På telefonen (88 303030) 
ydes der personlig betje-
ning 
hverdage kl. 08:00-21:00
weekender og helligdage kl. 
09:00-17:00
Du kan også sende en e-
mail til support@stofa.dk.

Bryggenets priser

Internet
1000/1000 Mbit/s: 75 kr./
md.

Tv
Lille pakke: 174,50 kr./md.
Mellem pakke: 469 kr./md.
Stor pakke: 719 kr./md.
VælgSelv 10 inkl. lille 
pakke: 369,50 kr./md.
VælgSelv 20 inkl. lille 

pakke: 459,50 kr./md.
VælgSelv 30 inkl. lille 
pakke: 529,50 kr./md.

1000/1000 

Mbit/s 

75 kr./md.

Til alle der har støttet Bryggeblade i den seneste svære tid. I kan takke jer selv og 
hinanden for, at vores bydel stadig har sin egen lokalavis. Vi er på redaktionen 

lige dele rørte, overvældede og taknemmelige for den store opbakning, vi har 
mærket.
Bryggebladets tab som følge af svigtende annoncesalg under covidnedlukningen i 
2020-21 var ikke stort nok til, at vi kunne opnå covid-støtte, men stort nok til, at vi 
var nødt til at benytte muligheden for at udskyde betaling af skat og moms.

Vi gik derfor ind i 2022 med en stor covid-gæld, som der nu skulle afdrages på, 
men også med et annoncesalg i andet halvår af 2021 – efter ”genåbningen af 
samfundet” – som ville være nok til at betale afdragene på gælden og samtidig få 
bladet til at løbe rundt, hvis salget fortsatte på samme niveau i 2022.
Sådan gik det bare ikke - den ene krise afløstes af den næste. Allerede fra årets 
begyndelse begyndte ejendomsmæglerne, hvis annoncer stod for en stor del af 
vores omsætning, at melde fra. Salget var nu igen end ikke stort nok til at dække 
den løbende drift, og da vi nåede sommeren, var kassen tom.

Kun takket være støttebidrag fra læserne og støtteannoncer fra lokale foreninger har 
vi været istand til at betale den halvårlige moms og de månedlige covid-afdrag. 

Uden denne støtte ville bladet være lukket nu, for misser man bare én rettidig 
betaling - så forfalder hele covid-gælden til øjeblikkelig betaling.

en kombination af besparelser og lidt bedre annoncesalg har gjort, at den løbende 
drift nu stort set er i balance. Vi arbejder fortsat på at finde nye annoncører, men 
det er et langsigtet arbejde, og indtil det giver resultater, mangler vi stadig penge til 
at dække de månedlige covid-afdrag, som løber helt frem til februar 2024. 

Som det ser ud nu, kan vi til gengæld holde skruen i vandet, hvis vi når dertil. 
Desuden er der forlydender om en mediestøtte til små, lokale aviser som vores. 
Dette vil gøre en verden til forskel, men er stadig fugle på taget. 

Så endnu en gang et kæmpe TAK! Tak til alle jer, der har støttet med en beløb, tak 
til alle annoncørerne - nye som gamle! Tak til foreningerne på Bryggen, som tog 
handling, da det var allersværest! Tak til alle jer, der læser Bryggebladet, deltager 
i debatten, sender os tips og tricks, ris og ros! Bryggebladet er vores avis. Den er 
skrevet af og til bryggeboerne. Sådan er det nu, og sådan vil det blive ved med at 
være <3 

FAGREGISTER

advokat
FÜRST advokatfirma
Islands Brygge 26
2300 København S
32 63 04 82 · www.fürst.dk

alexanderteknik
Alexanderteknik, Kigkurren 6-8
Bevidst Bevægelse og Dans
51 22 33 97 - holdehelelivet.dk

apoteker
Islands Brygges Apotek
Thorshavnsgade 28· 32 95 63 61
Mandag-fredag: kl. 9.00 – 18.00
Lørdag: kl. 10.00 – 14.00

arkitekt
Michala Eken, arkitekt maa
Specialist i farvesætning og design
Tlf. 20 81 91 42 · michala@eken.dk

Begravelse
Begravelsesforretningen Islands Brygge
Leifsgade 6
32 95 75 75·www.info-bedemand.dk

Bryggens Begravelsesforretning
Amagerbrogade 155
Islands Brygge 13
32 55 55 55

Blomster
Blomstercirklen
Leifsgade 5
32 57 19 10 · www.blomstercirklen.dk

Isblomsten
Isafjordsgade 2
32 57 73 15

Børneaktiviteter
Cphdans
Njalsgade 23D ·50 15 60 00
www.cphdans.dk · info@cphdans.dk

Tigertræning
Leg, kamp og bevægelse. 
Egilsgade 34 kld. 
www.tigertræning.dk

Børnetøj
dinBabuska
Gunløgsgade 19 kl. th.
32 54 55 51 · www.dinbabuska.dk

diætister
Klinisk diætist Vibeke Mousten
Kigkurren 8D, st. th.
21 96 51 00 · www.diaetistpraksis.dk

dyreartikler
HPReptiles Danmark ApS
Egilsgade 12, kld
Man – Fre 11.00-18.00
Lørdag LUKKET
92 43 01 77 · www.hpreptiles.dk

ejendomsmæglere
Estate Amager – Eldrup & Bast
Islands Brygge 7
33 21 00 04 · www.estate.dk

ejendomsservice
EMS-Ejendomsservice 
www.ems.dk - Tlf: 36 95 94 02
E-mail: info@ems.dk 

elektrikere
P. Kilting A/S
Egilsgade 40-42
32 54 56 91

Fodterapi
Klinik for fodterapi
Egilsgade 28, kld. tv
32 54 16 66

Foreninger
Bryggen For Alle (BFA)
www.bryggenforalle.dk

Islands Brygge Badminton
www.ibbadminton.dk
bryggensfjerbold@gmail.com

Fotografer
Fotograf Ricardo Ramirez
ricardo-ramirez.com 
info@ricardo-ramirez.com

Fotohandlere
Njal Foto
Njalsgade 22 
32 54 55 90 · www.njalfoto.dk

Frisører
Hair by Dahl
Islands Brygge 1B
32 54 81 02
Online-bestilling: www.hairbydahl.dk

Fysioterapeuter
Havnestadsklinikkens Fysioterapi
Speciale i ryg, nakke, skuldre, fertilitet
og genoptræning efter fødsel
41 40 10 94 · www.amj-fysio.dk

Genbrug
Genbryggen
Reykjaviksgade 2, kld.
Mandag & onsdag kl. 15-18
Lørdag kl. 11-14

handyman
Personlig assistance 
Bryggens altmuligmand v. René M. Hansen
Tlf. 28993925, Nolde25@gmail.com

historiefortælling
Historiedamen Mariane Josefsen
32 57 31 46
www.historiedamen.dk 

italiensk is
Bravissimo-Bryggen Is og Kaffe
Islands Brygge 5
40 55 11 76

Life & stresscoach
Helle Themsen
+ 45 42204444
www.stresscoachkastrup.dk

Lokalråd
Islands Brygge Lokalråd/
Bryggens Borgerforening
Beboerhjørnet – Leifsgade 7
www.islandsbryggeslokalraad.dk

Læger
Lægerne på Bryggen
Louise Engell, Britta Forslund, Lina Nyqvist 
og Susan Rosenberg von Scholten
Kigkurren 8M, 4.
www.lægernepåbryggen.dk
32 96 77 76

Malerfirmaer
Kasper Hougaard
Hilversumvej 17, 2791 Dragør
21 67 51 95

Murere
BSA Byg v/ Toni Bergenhammer
Egilsgade 45, kld.
40 14 74 13
bsabyg@mail.dk

Politiske partier
SF – Socialistisk Folkeparti på Bryggen
Kontaktperson: Klaus Mygind,  
Erik Eriksensgade 9, 6. th., 2300 S
24 69 28 45
klaus_mygind@br.kk.dk

Psykologer
Heidi Sahlgreen
Leifsgade 16, 5. th
26 55 28 27 · aktivforandring.dk

ACT Klinikken v. Ole Taggaard Nielsen
Weidekampsgade 49, st. tv.
www.actklinikken.dk

Rosenmetoden
Karen Vinding
Gunløgsgade 43, kld. tv.
26 25 49 40·www.karenvinding.info

skoler & institutioner
Fritidscenter Islands Brygge
Artillerivej 71 C
Tlf 32546388 
www.bbu.dk   e-mail: fcib@fcib.dk

skønhedsklinikker 
Hos Amal
Egilsgade 4
20843136 - www.HosAmal.dk

smørrebrød
T.S. Smørrebrød 
Islands Brygge 7 
32 57 20 05 · www.tssmørrebrød.dk

systuer
Shhhy vi sy’r
– også efter mål
Thorshavnsgade 22
32 54 35 36 · www.shhhy-vi-syr.dk

tandlæger
TANDLÆGEN.DK
v/ Søren Nielsen
Kigkurren 8G, 1.sal
Tlf 32 57 75 44
Islandsbrygge@tandlaegen.dk
www.tandlaegen.dk/koebenhavn-s/
islandsbrygge/

tryllekunstnere
Michael Frederiksen
magi@trylle-michael.dk
www.trylle-michael.dk
20 92 70 03

VVs

Dan Rasmussen VVS ApS
Gunløgsgade 21
Tlf 36 72 30 00

Islands Brygge Vand og Varme ApS
Tlf.: 25 34 34 34
islandsbryggevvs@hotmail.com

Zoneterapi
sanselig.dk zoneterapi
Online booking
Gunløgsgade 3, kld. Tv.
Tfl 40564201

Optagelse i Fagregisteret:  
Send mail til fagregister@bryggebladet.dk
Pris: 420 kr. for 10 udgivelser med tre tekstlinjer (maks. 35 anslag 
inkl. mellem-rum per linje). Ekstra linjer: 80 kr. per linje. 
Priser eksklusiv moms
Fagregisteret kan også ses på www.bryggebladet.dk

søger kolonihave!

Da min 3-årige datter og jeg bor i en 

lille lejlighed på Bryggen, søger jeg 

en kolonihave, hvor hun kan få græs 

under fødderne.

Overvejer du at sælge din koloni-

have? Så kontakt mig gerne:

23 24 44 51. Bedste hilsner Line



Byttelejlighed, leje:Haves:  2½ værelses 65,5 kvm. Badeværelse med sidebadekar. Lys med al-tan og grønne omgivelser. Parkeringsplads. Vaske-kælder. Gode muligheder for børn. Tæt på Amager Strand og Sundbyvester 

Plads. Gode transportmu-ligheder. Bilig husleje.Ønskes: 2-3 værelser på Is-lands Brygge. 60-80 kvm. Kontakt mig gerne på: 22 83 64 58 eller lonekarin@live.dk  
De bedste hilsner, Lone




OPSLAGSTAVLEN til køb-salg-bytte og lykønskninger. Op-

slag på siden er gratis for private. Dog koster boligannoncer 

30 kroner i frimærker, der sendes til Leifsgade 7. Skriv kort 

og præcist til redaktion@bryggebladet.dk. Redaktionen 

forbeholder sig ret til at redigere opslagene.
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Begravelse Bisættelse

Alle aftaler træffes gerne hjemme hos Dem

Bryggens
Begravelsesforretning

Amagerbrogade 155 · Islands Brygge 13

tlf. 32 55 55 55 · døgnvagt

Email : bedemand@info-bedemand.dk

islands brygge
BEgravelsesforretningen

Døgnvagt 32 95 75 75

En smuk og værdig afsked
Aftale træffes gerne i Deres hjem 

Leifsgade 6 - 2300 København S
Allan Nielsenwww.info-bedemand.dk

drej
42419601

haR dU 
et tiP?

RYGTEBLADET

Burchhardts
Begravelsesforretninger
Amager & Sundby Ligkistemagasin
Italiensvej 16, 2300 Kbh. S, Tlf. 32 55 20 09
Christianshavns Ligkistemagasin
Prinsessegade 21, 1422 Kbh. K, Tlf. 32 54 01 44
Tårnby Begravelsesforretning
Amager Landevej 49, 
2770 Kastrup, Tlf. 32 52 77 87

Træffes alle dage.
Aftaler træffes
også gerne
i jeres hjem.

Tårnby Begravelsesforretning

2770 Kastrup, Tlf. 32 52 77 87

www.burchhardt.dk

Træff es døgnet 
rundt, alle dage
Tlf. 22 33 86 66

Træff es døgnet 
rundt, alle dage
Tlf. 22 33 86 66

Træff es døgnet 
rundt, alle dage
Tlf. 22 33 86 66

Kongelundsvej 308, 2770 Kastrup
www.drachmannbegravelser.dk TAk FoR 

STøTTEN

sundhedsstyrelsen anbefaler styrketræning
Styrketræning anbefales som fysisk aktivitet - også for børn og unge

Tekst: Oliver Toldsted Marker
Foto: Mathias Snedled

Sundhedsstyrelsen har 
været ude med en ny an-
befaling - vi skal alle styr-
ketræne de store muskel-
grupper, dette gælder også 
for børn og unge. Sund-
hedsstyrelsen anbefaler, at 
børn og unge styrketræner 
mindst tre gange om ugen, 
mens voksne mellem 18 og 
64 år bør gøre det mindst 
to gange om ugen.

hvad er fordelene ved 
styrketræning?
Styrketræning har en 
gavnlig effekt på en lang 
række helbreds-parametre 
og har en virkning, der 
rækker langt ud over selve 
styrken og forøgelsen af 
muskelmassen. Med styr-
ketræning i hverdagen 
opnår vi også stærkere 
knogler, forbedret krops-
funktion og ikke mindst 
mental velvære. Derfor 
giver det utroligt meget 
mening, at styrketræning 
nu er en del af de officielle 
anbefalinger for fysisk ak-
tivitet.

sådan kommer 
du i gang med 
styrketræning

I MNP Training Club er 
vi begejstrede for - og til-
slutter os - de nye anbefa-
linger. Alle har godt af at 
styrketræne, uanset alder 
og erfaring. Så hvordan 
kommer man i gang med 

at styrketræne, hvis man 
aldrig har prøvet det før? 
Du kan enten melde dig 
ind i et træningscenter og 
selv give dig i kast med at 
lave øvelserne. Alternativt 
kan du bruge et par timer 
med en personlig træner, 
der kan lære dig, hvordan 
du skal gøre og hvilke 
øvelser, du kan gå i gang 
med.

Vi tilbyder i MNP Training 
Club personlig træning i 
et lukket træningscenter, 
hvor der kun er 1:1 træ-
ning, så fokus kan være på 
den enkelte. Vi ved, hvor 
angstprovokerende det 
kan være at stille sig op i 
et træningscenter, så vi vil 
gerne hjælpe dig med at 
komme ordentligt i gang. 
Tag fat i enten Morten, Oli-
ver eller Rabie, og så hjæl-
per vi dig godt i gang.

zFå flere tips til din træ-
ning på mnptrainingclub.
dk eller følg @mortennp på 
Instagram, TikTok og Face-
book.

de OFFiCieLLe anBeFaLinGeR

De opdaterede anbefalinger for fysisk aktivitet består 
af tre elementer. Sundhedsstyrelsen anbefaler, at 
voksne er fysisk aktive i mindst 30 minutter om 
dagen, begrænser den tid, de sidder stille, og styrker 
musklerne mindst to gange om ugen. Børn og unge 
mellem 5 og 17 år skal være aktive i mindst 60 minut-
ter om dagen og lave styrketræning mindst tre gange 
om ugen.

hAns tAUsEns kirkE
www.islandsbryggessogn.dk

 

 
Søndag den 27. august kl. 11 
Højmesse 
ved sognepræst 
Ghita Katz Olsen
Kirkekaffe bagefter - alle er 
velkomne!

Søndag den 3. september kl. 11
Højmesse 
ved sognepræst 
Lars Ahlmann Olesen
Der er afskedsreception for 
kordegn Fritz Knüppel bagefter 
- alle er velkomne!

Søndag den 10. september kl. 11 
Højmesse 
ved sognepræst 
Ghita Katz Olsen
Kirkekaffe bagefter - alle er 
velkomne!

Søndag den 17. september kl. 11 
Højmesse 
ved sognepræst 
Lars Ahlmann Olesen
Kirkekaffe bagefter - alle er 
velkomne!

Søndag den 24. september kl. 11 
Højmesse 
ved sognepræst 
Inger Lundager
Kirkekaffe bagefter - alle er 
velkomne!

Søndag den 1. oktober kl. 11 
Højmesse 
ved sognepræst 
Jeanette Sauerberg
Kirkekaffe bagefter - alle er 
velkomne!

GUDSTJENESTER

Sognepræst Ghita Katz Olsen (Kbf.)
Tlf. 32 54 03  94 – mail: gho@km.dk
Mandag fridag

Sognepræst Lars Ahlmann Olesen
Tlf. 29 12 84 14 – mail: lao@km.dk
Mandag fridag

Sognepræst Jeanette Sauerberg
Tlf. 40487788 – mail: jesa@km.dk
Mandag fridag 

Sogne- og studenterpræst  
Inger Lundager
Tlf. 40 14 64 26 – mail: ilk@km.dk
Mandag fridag

Studenter- og sognepræst
Camilla Aggersbjerg
Tlf.: 51 41 10 50 – mail: caag@km.dk
Mandag fridag

Organist Britta Bugge Madsen
Tlf. 27 12 14  09  
mail: brittabuggemadsen@gmail.com
Mandag fridag Kirkens kontor

Kigkurren 8A 2. th., 
2300 Kbh. S. Tlf. 32 57 41 96. 
islandsbrygges.sogn@km.dk
Hverdage kl. 10-13,  
tirsdag tillige kl. 16-18.
Lørdag lukket.

Facebook: Hans Tausens Kirke, 
Islands Brygges Sogn

AfskEdsrEcEption for 
fritz knüppEL
søndag den 3. septeMber Kl. 12.15

Sognets mangeårige kordegn takker af. Kom og sig farvel søndag den 3. 
september kl. 12.15 efter højmessen i Menighedssalen i Hans Tausens 
Kirke. 

hErrEhjørnEt  
onsdag den 6. septeMber Kl. 11.30
Herrehjørnet er en gruppe voksne mænd, der mødes første onsdag i måne-
den kl. 11.30 til socialt samvær over en god frokost og en øl. 

Ved højtider fejrer vi jule- og påskefrokoster. Har man lyst til at være med, er 
man meget velkommen til at kontakte formand og kirke-kulturmedarbejder 
Ruben Harbo på mail: Ruben.harbo@gmail.com

kom og syng 
i spirEkorEt
hver onsdag Kl. 16-16.45
Vær med i et musikalsk fællesskab med sang, musik og bevægelse. Det er for 
børn fra 0. til og med 2. klasse, og vi har stadig ledige pladser. Spirekoret øver i 
Hans Tausens Kirke hver onsdag, første gang var den 16. august. 
Læs mere på islandsbryggessogn.dk

onsdAgscAfé mEd fæL-
LEssAng stArtEr igEn
onsdag den 13. septeMber Kl. 13-15
Kom og hyg dig med os til vores onsdagscafé. Vi starter igen efter som-
merferien og byder på fællessang fra Højskolesangbogen - akkompagne-
ret af lækker kage og en dejlig kop kaffe. Det er gratis. Tilmelding er ikke 
nødvendig - du dukker bare op.




